

---

---

СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ ЖУРНАЛА

«СИСТЕМНАЯ ПСИХОЛОГИЯ И СОЦИОЛОГИЯ», 2022, № 2 (42)

---

---

«SYSTEMS PSYCHOLOGY AND SOCIOLOGY» AUTHORS, 2022, № 2 (42)



**РЫЖОВ Борис Николаевич** — доктор психологических наук, профессор. Профессор кафедры общей и практической психологии Института специального образования и психологии МГПУ. Лауреат премии Правительства Российской Федерации в области образования, почетный работник высшего профессионального образования Российской Федерации, Москва (Россия).

**RYZHOV Boris Nikolayevich** — Doctor of Psychological Sciences, Professor. Professor of the Department of General and Practical Psychology at the Institute of Special Education and Psychology of the MCU. Laureate of the Russian Federation Government Education Award, Honorary Worker of Higher Professional Education of the Russian Federation, Moscow (Russia).

E-mail: RyzhovBN@mgpu.ru



**БЕЛЯЕВА Ольга Алексеевна** — кандидат психологических наук, доцент. Доцент кафедры непрерывного психолого-педагогического образования Ивановского государственного университета, Иваново (Россия).

**BELYAeva Olga Alekseevna** — PhD in Psychology, Associate Professor of the Department of Pedagogy and Psychology of Primary Education of the Yaroslavl State Pedagogical University named after K. D. Ushinsky, Yaroslavl (Russia).

E-mail: olga-alekseevna@mail.ru



**БОГДАНОВА Валентина Евгеньевна** — научный сотрудник лаборатории физиологии труда и профилактической эргономики Научно-исследовательского института медицины труда имени академика Н. Ф. Измерова, Москва (Россия).

**BOGDANOVA Valentina Evgenievna** — researcher at the Laboratory of Occupational Physiology and Preventive Ergonomics of the Izmerov Research Institute of Occupational Health, Moscow (Russia).

E-mail: salve7@yandex.ru



**ДАНИЛОВА Юлия Николаевна** — педагог-психолог школы № 1151, Москва (Россия).

**DANILOVA Yulia Nikolaevna** — teacher-psychologist of school № 1151, Moscow (Russia).

E-mail: ucklya1@rambler.ru



**ДМИТРИЕВА Екатерина Владимировна** — научный сотрудник лаборатории физиологии труда и профилактической эргономики Научно-исследовательского института медицины труда имени академика Н. Ф. Измерова, Москва (Россия).

**DMITRIEVA Ekaterina Vladimirovna** — researcher at the Laboratory of Occupational Physiology and Preventive Ergonomics of the Izmerov Research Institute of Occupational Health, Moscow (Russia).

E-mail: kativladi@list.ru



**ДОНЦОВ Дмитрий Александрович** — кандидат психологических наук. Доцент кафедры методологии психологии факультета психологии Московского государственного университета имени М. В. Ломоносова, Москва (Россия).

**DONTSOV Dmitriy Aleksandrovich** — PhD in Psychology. Associate Professor of the Department of Methodology of Psychology, Faculty of Psychology, Lomonosov Moscow State University, Moscow (Russia).

E-mail: dontsov-junior@bk.ru



**ЕКЖАНОВА Елена Анатольевна** — доктор педагогических наук, профессор. Профессор кафедры логопедии Института специального образования и психологии Московского городского педагогического университета, Москва (Россия).

**EKZHANOVA Elena Anatolyevna** — Doctor of Pedagogical Sciences, Professor. Professor of the Department of Speech Therapy at the Institute of Special Education and Psychology of the Moscow City University, Moscow (Russia).

E-mail: ekjanovaea@mgpu.ru



**ЕРМОЛОВА Екатерина Олеговна** — кандидат психологических наук, доцент. Профессор кафедры общей психологии и истории психологии Новосибирского государственного педагогического университета, Новосибирск (Россия).

**YERMOLOVA Ekaterina Olegovna** — PhD in Psychology, Associate Professor. Professor at the Department of general psychology and history of psychology of Novosibirsk State Pedagogical University, Novosibirsk (Russia).

E-mail: shamka05@mail.ru



**ЗАКРЕВСКАЯ Анна Александровна** — научный сотрудник лаборатории физиологии труда и профилактической эргономики Научно-исследовательского института медицины труда имени академика Н. Ф. Измерова, Москва (Россия).

**ZAKREVSKAYA Anna Alexandrovna** — researcher at the Laboratory of Occupational Physiology and Preventive Ergonomics of the Izmerov Research Institute of Occupational Health, Moscow (Russia).

E-mail: sternwanderer@mail.ru



**ИВАНОВ Денис Васильевич** — кандидат педагогических наук, доцент. Доцент кафедры общей психологии и истории психологии НГПУ, Новосибирск (Россия).

**IVANOV Denis Vasilievich** — PhD in Pedagogical Sciences, Associate Professor. Associate Professor at the Department of general psychology and history of psychology of the NSPU, Novosibirsk (Russia).

E-mail: ivanovdirkutsk@yandex.ru



**КОТОВА Ольга Викторовна** — эксперт лаборатории социально-психологических исследований в образовании Института специального образования и психологии Московского городского педагогического университета, Москва (Россия).

**KOTOVA Olga Viktorovna** — Expert of the Laboratory of Social-and-Psychological Researches in Education at the Institute of Special Education and Psychology of the Moscow City University, Moscow (Russia).

E-mail: KotovaOV@mgpu.ru



**МЕДВЕДЕВА Елена Алексеевна** — доктор психологических наук, профессор Института специального образования и психологии Московского городского педагогического университета, Москва (Россия).

**MEDVEDEVA Elena Alekseevna** — Doctor of Psychological Sciences, Professor at the Institute of Special Education and Psychology of the Moscow City University, Moscow (Russia).

E-mail: medvedevaea@mgpu.ru



**СЕРИКОВ Василий Васильевич** — кандидат психологических наук, заведующий лабораторией физиологии труда и профилактической эргономики Научно-исследовательского института медицины труда имени академика Н. Ф. Измерова, Москва (Россия).

**SERIKOV Vasily Vasilyevich** — PhD in Psychology, Head of the Laboratory of Occupational Physiology and Preventive Ergonomics of the Izmerov Research Institute of Occupational Health, Moscow (Russia).

E-mail: vasilyy\_serikov@mail.ru



**СТРЕЛЕНКО Анна Анатольевна** — кандидат психологических наук, доцент кафедры психологии Витебского государственного университета имени П. М. Машерова, Витебск (Республика Беларусь).

**STRELENKO Anna Anatolyevna** — PhD in Psychology, Associate Professor at the Department of Psychology of the Vitebsk State University named after P. M. Masherov, Vitebsk (Republic of Belarus).

E-mail: [strelenko@list.ru](mailto:strelenko@list.ru)



**ХИЛХАНОВ Доржи Львович** — доктор социологических наук, доцент. Профессор общеуниверситетской кафедры философии и социальных наук Московского городского педагогического университета, Москва (Россия).

**HIKHXANOV Dorzhi Lvovich** — Doctor of Sociology, Associate Professor. Professor at the All-University Department of Philosophy and Social Sciences of the Moscow City University, Moscow (Russia).

E-mail: [khilkhanovdl@mgpu.ru](mailto:khilkhanovdl@mgpu.ru)



**ШЕВЧЕНКО Павел Владимирович** — кандидат психологических наук, доцент Школы проектирования и образовательного предпринимательства, старший научный сотрудник лаборатории управления проектами Московского городского педагогического университета, Москва (Россия).

**SHEVCHENKO Pavel Vladimirovich** — PhD in Psychology, Associate Professor of the School of Design and Educational Entrepreneurship in the Institute of Law and Management, Senior Scientific Researcher of the Laboratory of Projects Management Moscow City University, Moscow (Russia).

E-mail: [ShevchenkoPV@mgpu.ru](mailto:ShevchenkoPV@mgpu.ru)